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Česká asociace oběhového hospodářství zaslala jako jeden z oslovených 
subjektů své připomínky k návrhu Ministerstva životního prostředí České republiky 
k Plánu odpadového hospodářství 2025 – 2035 (POH 2025+). 

 Plán obecně hodnotíme jako moderně pojatý s novým konceptem a 
oceňujeme mimo jiné, že ukazuje na potřebu rozšířit infrastrukturu pro 
zpracování zejména některých druhů odpadů. O tzv. plán přechodu z lineární 
na cirkulární ekonomiku jde však i přes rozsáhlost dokumentu jen částečně, 
vyjadřuje ve zkratce stanovisko ČAObH k návrhu jeho výkonný ředitel Miloš Kužvart. 

Jaké má návrh přednosti a naopak, k čemu má ČAObH výhrady?    

Oproti minulým plánům odpadového hospodářství se jedná o koncepční 
dokument s ambicí stát se moderní odpadovou strategií.  

Analytické části se dostalo velké pozornosti, přesto doporučujeme ověřit 
například data v oblasti baterií. Silnou stránkou POH 2025+ je už zmíněný popis 
(ne)dostatečnosti zpracovatelských kapacit pro jednotlivé odpadové toky. 

Otázkou je však zařazení cílů, týkajících se recyklační účinnosti – tyto 
záležitosti jsou v kompetenci MPO. Jde např. o využití recyklátu v nových výrobcích. 
Na tyto cíle stát neměl a nemá vliv. Otázka cirkularity není řešitelná na národní, ale 
pouze na úrovni EU. 

V oblasti energetického využití odpadů vnímáme další rozměr POH, a to 
sociální. Je důležité, aby například teplo ze zařízení na energetické využívání 
nerecyklovatelných odpadů nebylo zatíženo dalšími poplatky, čímž by mohlo být pro 
obyvatele ČR hůře dostupné. 

Návrh POH 2025+ je neobvykle rozsáhlý a nemá ke škodě věci tak potřebnou 
přehlednost. Zároveň neobsahuje dle našeho názoru dostatečně rozpracované 
oblasti průmyslových a nebezpečných odpadů.  

Zásadní je potřeba pravidelného vyhodnocování 

Na řadě míst POH 2025+ se zmiňuje rok 2030, čili rok, kdy nabyde v ČR 
platnost zákaz ukládání na skládky využitelných složek odpadů. Z toho logicky 
vyplývá potřeba plnění celé řady cílů. Aby jich bylo dosaženo, je třeba umožnit 
pravidelné přezkoumání vhodnosti přijímaných opatření. 

ČAObH proto navrhuje, aby byl plán jednou za rok vyhodnocen na zasedání 
vlády České republiky s výstupem, jak se daří zadané úkoly plnit. V případě potřeby 
pak přistoupit k jeho aktualizaci. S tím souvisí potřeba preciznějšího definování 
priorit, jejichž plnění by se konkrétně hodnotilo. Pravidelným vyhodnocováním 
přispěje vláda k tomu, že budoucím politickým reprezentacím i samotným občanům 



nezůstanou „kostlivci ve skříni“, viz například oblast tzv. starých fotovoltaických 
systémů, kde nejsou pokryty finanční náklady recyklace s dopadem celkem zhruba 2 
mld. Kč. Těchto případů se dá očekávat v jiných oblastech odpadů ještě více. 
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